

# 圖資與檔案學刊

第 14 卷第 2 期 (第 101 期) | 2022 年 12 月 ISSN: 2412-1800 DOI:10.6575/JILA

## 目次

序言 i-iv

### 學術論文

國立政治大學學術集成平臺之網站使用者行為分析 1-50  
陳志銘、張鐘、張思洋

以地理資訊系統 (GIS) 應用於清代檔案解析及轉化為影音作品之個案研究：以故宮清代檔案紀錄片為例 51-82  
吳紹群

美國 2022 公共取用政策對學術出版的影響初探 83-124  
李家寧

人名權威紀錄與識別符的發展 125-163  
范蔚敏

### 實務工作報告

運用數位人文工具探討檔案時事議論主題及其情感分類之實作 164-190  
張奕萱、林巧敏

達賢圖書館英語學習資源與服務推動實務之經驗分享 191-214  
毛昱惟

# Journal of InfoLib and Archives

Vol. 14, No. 2 (No.101) | December 2022 ISSN: 2412-1800 DOI:10.6575/JILA

## *Contents*

Editorial i-iv

### **Research Articles**

Analysis of Website User Behavior for Academic Hub of National Chengchi University 1-50  
*Chih-Ming Chen & Chung Chang & Si-Yang Zhang*

A Case Study on the Application of Geographic Information System (GIS) to the Analysis and Transformation of Archives in the Qing Dynasty into Audio-visual Works: Taking the Making of an Archive Documentary in the Qing Dynasty by the National Palace Museum as an Example 51-82  
*Shao-Chun Wu*

The Brief Discussion on the Impact of the 2022 OSTP Memo on Scholarly Publishing 83-124  
*Chia-Ning Li*

Development of Personal Name Authority Records and Identifiers 125-163  
*Wei-Min Fan*

### **Practical Report**

Using Digital Humanities Tools to Explore the Implementation of Topic and Sentiment Analysis in Archival Affairs Commentary 164-190  
*Yi-Xuan Zhang & Chiao-Min Lin*

Promoting English Learning Resources and Service in Dah Hsian Seetoo Library 191-214  
*Yu-Wei Mao*